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Saksfremlegg til styret i Sykehusinnkjøp HF 

Sak 104/2022 
Møtedato: 16. desember 2022 

Saksbehandler: Kjersti Sjursen Lien 

Divisjon/fellesfunksjon: kommunikasjon 

Sakstype: ☐ Beslutningssak 

☒ Orienteringssak 

☐ Temasak 

Offentlighetsvurdering: ☒ Offentlig sak 

☐ Unntatt offentlighet etter §__ 

Tidligere behandlet i styret/saks-nr.:  

 

Orientering «Sykehusinnkjøp i media» 
 

Styret i Sykehusinnkjøp HF inviteres til å treffe følgende vedtak: 
1. Styret tar saken til orientering. 

 

 

 

Vadsø, 9. desember 2022 

 

Bente Hayes 

administrerende direktør 
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1. Hva saken gjelder 
Saken gir en oversikt over mediesaker hvor Sykehusinnkjøp HF er omtalt i perioden 12. oktober til 1. 

desember 2022. De aktuelle mediesakene er vurdert ut fra om de er positivt, nøytralt eller negativt 

vinklet. 

2. Hovedpunkter og handlingsalternativer 
Siden sist styremøte har det vært relativt mange medieomtaler. Den saken som har vært mest omtalt 

er MSD Janssen-saken som har vært gjenstand for behandling i retten, både før, underveis og ved 

kjennelse.  

Andre saker med noe ekstra publisitet, er Fagbladets flere artikler om helsevikarer, flere artikler 

knyttet til anbudspiloten på blå resept-legemidler, prisforhandlinger på Spinraza og strømavtalen til 

sykehusene. 

Totalt er det 55 mediesaker i perioden, inkludert saker som er publisert i flere kanaler. Mediesakene 

som telles her er kun de som fanges opp av medieovervåkningsverktøyet, og som er publisert i en 

ren mediekanal. Sakene fordeler seg som følger: 

Totalt antall saker: 

55 

Positivt vinklet Negativt vinklet Nøytralt vinklet 

14 2 39 

 

Under følger en oppsummering av mediesakene der Sykehusinnkjøp HF har en større rolle. Sakene er 

sortert etter publiseringsdato, med de nyeste sakene først. I denne oversikten kommenteres kun 

saker der Sykehusinnkjøp HF har en fremtredende rolle, og ikke kun er nevnt: 

• Dagens Medisin, Health Talk og MedWatch (sistnevnte ikke med i telling, fremkommer ikke i 

medieovervåkningsverktøy) omtaler alle begjæringa om midlertidig forføyning fra MSD og 

Janssen i onkologianbudet, og behandling og resultatet av denne i retten. Sykehusinnkjøp HF 

bidrar delvis med sitater fra pressemeldinger, og delvis med intervjuer. Sakene om 

kjennelsen er positivt vinklet for Sykehusinnkjøp HF. Sakene før og underveis i rettssaken er 

nøytralt vinklet. 

Vedlegg: 
1. Onkologianbudet er gyldig: - En viktig kjennelse for pasientene (Dagens Medisin) 

2. Sykehusinnkjøp fikk medhold - nå blir kreftavtalene signert (Health Talk) 

3. MSD tapte onkologi-sak mot Sykehusinnkjøp i tingretten (MedWatch) 

4. Nå skal fremtiden for onkologianbudet avgjøres (Dagens Medisin) 

5. Helseministeren vil ikke svare på hva hun synes om hemmelige priser (Dagens Medisin) 

6. Tidligere LIS-leder mener man bør gå tilbake til åpne priser (Dagens Medisin) 

7. Sykehusinnkjøp: Deler av onkologianbudet utsettes (Dagens Medisin) 

8. Onkologitildeling utsettes: – Nå er det rettslig prosess (Dagens Medisin), 

9. Janssen Norge fikk KOFA-medhold etter klage på anbud (Dagens Medisin) 

10. MSD går til retten for å stoppe Norges største legemiddelanbud (Health Talk) 

11. MSD tar RHF-ene til retten – ber om midlertidig forføyning (Dagens Medisin) 

 

https://www.dagensmedisin.no/artikler/2022/12/01/-en-viktig-kjennelse-for-pasientene/
1.%09https:/www.healthtalk.no/bente-hayes-kreftanbudet-sykehusinnkjop/sykehusinnkjop-fikk-medhold-na-blir-kreftavtalene-signert/164769
https://medwatch.no/nyheter/legemidler_biotek/article14644824.ece
https://www.dagensmedisin.no/artikler/2022/11/18/na-avgjores-prislekkasjesaken/
https://www.dagensmedisin.no/artikler/2022/11/04/-arbeider-pa-flere-omrader-for-a-sikre-apenhet-og-barekraft-ved-innforing-av-nye-legemidler/
https://www.dagensmedisin.no/artikler/2022/11/01/-hemmelige-legemiddelpriser-er-bortimot-umulig/
https://www.dagensmedisin.no/artikler/2022/10/25/deler-av-onkologianbudet-utsettes/
https://www.dagensmedisin.no/artikler/2022/10/20/onkologitildeling-utsettes/
https://www.dagensmedisin.no/artikler/2022/10/19/janssen-norge-fikk-kofa-medhold-etter-klage-pa-anbud/
https://www.healthtalk.no/bente-hayes-immunterapi-inger-cathrine-bryne/msd-gar-til-retten-for-a-stoppe-norges-storste-legemiddelanbud/162544
https://www.dagensmedisin.no/artikler/2022/10/13/msd-tar-rhf-ene-til-retten--ber-om-midlertidig-forfoyning/
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• Fagbladet har hatt flere artikler om vikaravtaler på helsepersonell. Sakene dreier seg om 

vikarbyråers rekrutteringspraksis, der både offentlig ansatt helsepersonell og helsepersonell 

fra konkurrerende virksomheter forsøkes rekruttert inn. Tiltak som er iverksatt av 

Sykehusinnkjøp HF omtales. Sykehusinnkjøp HF har bidratt med fakta i sakene, og leder i 

styringsgruppa Hilde Christiansen, er intervjuobjekt. Sakene er nøytralt vinklet. 

Vedlegg: 
1. – Må hindre at bonanzaen forsetter 

2. Hard konkurranse om helsepersonell: Vikarbyrå ville tilby konkurrentens leder vikarjobb som 

sykepleier 

3. Helsetopp slår alarm: Slik lokker bemanningsbyråer offentlig ansatte med millionlønn og 

bonuser 

 

• Dagens Medisin har skrevet en sak om besparelser på hiv-anbudene de siste årene. Saken 

refererer til et innlegg av Sykehusinnkjøp HF under anbudsseminaret som ble avholdt 24. 

november. Saken er positivt vinklet. 

Vedlegg 
1. Så store besparelser har hiv-anbudene gitt staten (Dagens Medisin, bak betalingsmur) 

 

• Farmatid omtaler miljøkrav i legemiddelanskaffelser, i en sak som baserer seg på et innlegg 

Sykehusinnkjøp HF holdt under Norsk Farmasøytisk Selskaps miljøkurs for farmasøyter i Oslo 

i september. Saken dreier seg om legemidlenes farmasøytiske egenskaper og 

miljøkonsekvensene av disse. For Sykehusinnkjøp HF er saken nøytralt vinklet. 

Vedlegg 
1. Plutselig døde alle gribbene i Pakistan 

 

• Dagens Medisin omtaler en KOFA-klage der legemiddelselskapet UCB Pharma mener 

Universitetssykehuset Nord-Norge (UNN) har gjennomført en ulovlig direkteanskaffelse 

knyttet til TNF BIO-anbudet Sykehusinnkjøp HF gjennomførte i 2021. Saken handler om at 

UNN har innført en prosedyre for bytte av biologiske legemidler innenfor behandling for 

revmatologi. Saken er nøytralt vinklet for Sykehusinnkjøp HF. 

Vedlegg: 
1. Legemiddelselskap anklager UNN for ulovlige anskaffelser  

 

• Sykehusinnkjøp HF sitt bidrag i mulighetsstudien på antibiotikaproduksjon-og tiltak er omtalt 

i en sak i Dagens Medisin. Saken dreier seg om at Sykehusinnkjøp HF mener det trengs 

mindre prisfokus og større nordisk samarbeid for å sikre trygg og stabil forsyning av 

antibiotika fremover. Sykehusinnkjøps representant i arbeidsgruppa er intervjuet om 

innholdet i rapporten. Saken er nøytralt vinklet. 

Vedlegg 
1. Utrykt vedlegg 1: – Vi bør betale mer for antibiotika 

 

https://fagbladet.no/nyheter/-ma-hindre-at-bonanzaen-forsetter-6.91.920336.5eb1484e20
https://fagbladet.no/nyheter/hard-konkurranse-om-helsepersonell-vikarbyra-ville-tilby-konkurrentens-leder-vikarjobb-som-sykepleier-6.91.918938.3a4676f87f
https://fagbladet.no/nyheter/hard-konkurranse-om-helsepersonell-vikarbyra-ville-tilby-konkurrentens-leder-vikarjobb-som-sykepleier-6.91.918938.3a4676f87f
https://fagbladet.no/nyheter/helsetopp-slar-alarm-slik-lokker-bemanningsbyraer-offentlig-ansatte-med-millionlonn-og-bonuser-6.91.916944.28135b95d8
https://fagbladet.no/nyheter/helsetopp-slar-alarm-slik-lokker-bemanningsbyraer-offentlig-ansatte-med-millionlonn-og-bonuser-6.91.916944.28135b95d8
https://www.dagensmedisin.no/pharma/2022/11/25/sa-store-besparelser-har-hiv-anbudene-gitt/
https://www.farmatid.no/aktuelt/reportasjer/plutselig-dode-alle-gribbene-i-pakistan
https://www.dagensmedisin.no/artikler/2022/11/24/unn-klaget-inn-til-kofa-for-innforing-av-medisinbytte-prosedyre/
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• Sykehusinnkjøp HF er omtalt i flermediale saker hos NRK som gjelder prisforhandlinger på 

behandling av spinal muskelatrofi for voksne. Sakene dreier seg om at forhandlingene tar tid, 

og har case med flere pasienter. Sykehusinnkjøp HF har uttalt seg per e-post samt bidratt 

med fakta ovenfor beslutningstakere. Hovedkilden fra spesialisthelsetjenesten er 

Beslutningsforum ved adm.dir. i Helse Sør-Øst RHF. Samme sak er også omtalt i Dagsavisen 

med samme inngang. Sakene er negativt vinklet. 

Vedlegg 
1. – I et økonomisk perspektiv burde jeg vært abortert  

2. – Det er umulig å planlegge fremtiden, for jeg vet ikke om jeg er en del av den 

 

• Medwatch omtaler samarbeidet med flere land i Europa og Canada knyttet til forhandlinger 

på legemidler. Saken har sitt utspring i en nyhetssak publisert av Sykehusinnkjøp HF, og viser 

også til en felles erklæring landene har signert. Saken er positivt vinklet. 

Vedlegg 
1. Vil utvide internasjonalt samarbeid for å sikre tilgang til nye legemidler 

 

• Anbud365 omtaler anskaffelsen av leasingfinansiering av medisinsk utstyr, IKT utstyr og 

ambulanser gjennomført for Helse Midt-Norge RHF og Helse Sør-Øst RHF. Saken dreier seg 

om en prosjektleder som har fått ny jobb underveis i anskaffelsesprosessen og leverandører 

som har deltatt i konkurransen stiller spørsmål om habilitet. Sykehusinnkjøp HF er intervjuet 

ved adm.dir. Saken er negativt vinklet. 

Vedlegg 
1. Habilitetskrøll for Sykehusinnkjøp, tar grep 

 

• Nettstedet Bioingeniøren omtaler avtalen på elektrisk kraft, sett i sammenheng med de høye 

strømprisene i Norge i dag. Saken handler om at helseforetakene har sikret seg mot prissjokk 

på strøm, men ikke fjernvarme. Sykehusinnkjøp HF uttaler seg om avtalen på elektrisk kraft. 

Saken er også sitert i Sykepleien. Saken er positivt vinklet. 

Vedlegg 
1. Sykehusenes utgifter til fjernvarme eksploderer (Bioingeniøren) 

2. Sykehus justerer innetemperaturen (Sykepleien) 

 

• Anbud365 omtaler styresaken knyttet til risikoer fra styremøtet 25. oktober. Saken handler 

om at Sykehusinnkjøp HF har avdekket 157 risikoer, og at ingen av disse er oransje eller rød. 

Saken er nøytralt vinklet. 

Vedlegg 
1. Avdekket 157 risikoer knyttet til sine anskaffelser, ingen oransje eller røde 

 

• Flere medier har omtalt anbudspilot på PCSK9-hemmere, som dreier seg om anbud på 

legemidler på blå resept. Piloten viste at flere pasienter kan få avansert 

1.%09https:/www.nrk.no/norge/60-sma-pasienter-venter-pa-spinraza-og-evrysdi.-pagar-fortsatt-prisforhandlinger.-1.16191990
https://www.dagsavisen.no/nyheter/2022/11/18/det-er-umulig-a-planlegge-fremtiden-for-jeg-vet-ikke-om-jeg-er-en-del-av-den/
https://medwatch.no/nyheter/regulering_politikk/article14633116.ece
https://www.anbud365.no/bransjer/helse-omsorg/habilitetskroll-for-sykehusinnkjop-tar-grep/
https://www.bioingenioren.no/aktuelt/2022/sykehusenes-utgifter-til-fjernvarme-eksploderer/
https://sykepleien.no/2022/10/sykehus-justerer-innetemperaturen
https://www.anbud365.no/bransjer/helse-omsorg/avdekket-157-risikoer-knyttet-til-sine-anskaffelser-ingen-oransje-eller-rode/
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kolesterolbehandling. Saken ble også publisert som pressemelding av Sykehusinnkjøp HF. 

Sakene er positivt vinklet. 

Vedlegg 
1. Vinner av anbud for kolesterolsenkende legemiddel er kåret (Dagens Medisin) 

2. – Mange flere vil nå få avansert kolesterolbehandling (Health Talk) 

3. Flere pasienter får kolesterolsenkende PCSK9-hemmer på blå resept (NHI.no) 

https://www.dagensmedisin.no/artikler/2022/11/11/vinner-av-anbudspilot-for-kolesterolsenkende-legemiddel-er-klar/
https://www.healthtalk.no/kolesterol-pcsk9-sanofi/mange-flere-vil-na-fa-avansert-kolesterolbehandling/163927
https://nhi.no/for-helsepersonell/nytt-om-legemidler/flere-pasienter-far-kolesterolsenkende-pcsk9-hemmer-pa-bla-resept/
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